
Protokół nr LVIII/2023 

 z dnia 05 października 2023r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 05 października br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:32 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LVIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 
 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Panią  

Katarzynę Fiałkowską, która wyraziła zgodę aby być sekretarzem obrad.  

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Monika Golik, Andrzej Macyszyn, 

Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Katarzyna Fiałkowska  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pani Katarzyna 

Fiałkowska. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad LV, LVI, LVII sesji Rady Gminy Lubasz 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LV, LVI, LVII sesji Rady Gminy 

6) informacja Wójta w okresie między sesjami 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu 

2) zmiany statutu sołectwa Antoniewo 

3) zmiany statutu sołectwa Nowina 

4) zmiany uchwały Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Lubasz z dnia 20 lutego 2023r w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu na zorganizowanie 

publicznego transportu zbiorowego 

5) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-2036 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad LV, LVI, LVII sesji Rady Gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LV sesji był Pan Leszek Arend. 

Poprosiła go o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Leszek Arend stwierdził, że zapoznała się z 

protokołem z obrad sesji, która odbyła się 22 sierpnia 2023r. Stwierdził, że protokół odzwierciedla 

przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 



Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LV sesji Rady Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LVI (56)sesji, której sekretarzem był 

Pan Paweł Borowiak, który jest dziś nieobecny i zgodnie z jego oświadczeniem w jego imieniu 

odczytała jego treść Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz Żaneta Andrzejewska ; „ Stwierdzam, 

że zapoznałem się z protokołem z obrad LVI sesji Rady Gminy Lubasz, która odbyła się w dniu 

24 sierpnia 2023 roku. Odzwierciedla ona przebieg obrad i proponuje przyjąć go bez 

odczytywania”. 

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LVI sesji Rady Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LVII sesji był Pan Sławomir Dams. 

Poprosiła go o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Sławomir Dams stwierdził, że zapoznał się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 05 września 2023r. Stwierdził, że protokół 

odzwierciedla przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LVII sesji Rady Gminy 

Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika 



Golik, Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, 

Michał Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LV, LVI, LVII sesji Rady Gminy 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  LV,LVI,LVII sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja Wójta w okresie między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „Informacja, którą Państwu przedstawiam obejmuje okres od 22 

sierpnia br. W tym czasie odbyły się dwie sesje – jedna uroczysta związana z 

obchodami 20-tej rocznicy podpisania umowy o współpracy z niemiecką Gminą 

Sottrum oraz wyrażeniem woli nawiązania współpracy z francuską gminą Sauveterre. 

Druga była sesja nadzwyczajna zwołana w związku z koniecznością poprawy uchwały 

w sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego. W minionym okresie wykonywaliśmy 

wiele zadań zaplanowanych w tegorocznym budżecie oraz przygotowaliśmy projekty na 

przyszłość. Przygotowaliśmy się już także do opracowań związanych z przyszłorocznym 

budżetem. Na uwagę zasługują następujące zagadnienia i wydarzenia. 

Rozpoczął się kolejny rok szkolny. Inauguracja roku szkolnego zwyczajowo odbywa się 

 1 września. Są jednak wyjątki od tej reguły. Tak było w tym roku. Wakacje dla uczniów 

i uczennic z Lubasza i z całej Polski wydłużyły się o kilka dni. Uroczyste rozpoczęcie roku 

szkolnego odbyło się w poniedziałek 4 września 2023 roku. Wszystkie placówki oświatowe 

prowadzone przez Samorząd Gminy Lubasz zorganizowały uroczyste apele i serdecznie 

przywitały uczniów i uczennice po przerwie wakacyjnej. Zanim uczniowie trafili do szkół 

 w okresie wakacji wykonywane były prace remontowe w placówkach oświatowych.  

W budynku przedszkola w Kamionce  została wyremontowana sala zajęć dla dzieci.  

W ramach prac odmalowano pomieszczenie, położono nowe panele podłogowe oraz 

wymieniono grzejniki. Ponadto odmalowano pomieszczenie kuchenne i docieplono 

styropianem dach na tym pomieszczeniu. Cały zakres prac to wydatek 13.000,00 zł. 

Kolejnym budynkiem przedszkolnym objętym  pracami remontowymi  jest  budynek 

 w Miłkowie, gdzie przy  udziale  rodziców została odmalowana sala zajęć wraz z wymianą 

paneli podłogowych. Z sali zajęć wyniesiono  kącik kuchenny do pomieszczenia, w którym 

wcześniej znajdowała się szatnia, natomiast szatnię  ulokowano w korytarzu. Wszystkie te 

zabiegi bardzo pozytywnie wpłynęły na  funkcjonalność  oddziału przedszkolnego. Koszt 

prac remontowych  sfinansowanych przez przedszkole to 9.600,00 zł. W okresie wakacji  

dokonano również napraw pokryć dachowych na budynku w Dębe, Lubaszu i Stajkowie na 

łączną kwotę: 7.410,00 zł. Prace remontowe przeprowadzono również w Publicznej Szkole 

Podstawowej im. Jana Brzechwy w Jędrzejewie, gdzie odmalowano salę zajęć i wymieniono 

panele podłogowe wydatkując na ten cel  9.840,00 zł. Ponadto zakupiono do  



wyremontowanej sali nowy zestaw  szafek.  Publiczna Szkoła Podstawowa im. Marii 

Dąbrowskiej w Miłkowie to również  prace malarskie w tym  gipsowanie ścian i sufitów, 

które objęły swym zakresem dwie sale lekcyjne w niskim budynku szkoły. Klasy zostały 

odnowione, zabudowano  zgodnie z zaleceniami grzejniki panelami ozdobnymi. Wartość 

wykonanych  prac w Miłkowie to koszt  9.600,00 zł.  Publiczna Szkoła Podstawowa im. 

ppłk Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu to głównie prace dekarskie.  W okresie wakacji    

położono nowe pokrycie z papy termozgrzewalnej na garażach szkolnych oraz  naprawiono 

dach na budynku nr III przy ul. Szkolnej 6 oraz na budynku nr V przy ul. Podgórnej 8.  

Łączny koszt prac dekarskich to  12.915,00 zł.  Ponadto w szkole dalej trwają prace  

związane z realizacją zaleceń Kuratora Oświaty zmierzające do  ogrodzenia terenu 

szkolnego.  W Publicznej Szkole Podstawowej w Kruczu  po trwających w dniach 12-13 

sierpnia 2023 r. intensywnych opadach deszczu  pojawiły się znaczne przecieki. Woda 

zalewała sale na piętrze – pojawiły się znaczące szkody. Dlatego  w miarę możliwości 

odwrotnie  przeprowadzono konieczną wymianę  jednej połaci dachu na blachodachówkę. 

Wymieniono prawie 100 m2 pokrycia dachowego wraz  wymianą łat i membrany. Łączny 

koszt wymiany i naprawy pozostałej części dachu to wydatek  prawie 22.000,00 zł.   

W okresie wakacji letnich pracownicy  obsługi szkół przeprowadzili cały szereg drobnych 

prac  remontowo – naprawczych i malarskich w  jednostkach oświatowych. Wszystkie 

obiekty zostały wysprzątanie i przygotowane do zajęć. 

Podpisana została umowa na przebudowę ulicy Ogrodowej w Lubaszu ze zwycięzcą 

przetargu firmą Viabud Sp. z o.o. Sp. k. z Walkowic. Na realizację przedsięwzięcia złożone 

zostały dwie oferty przez  wspomnianą firmę VIABUD oraz  Rejonowy Związek Spółek 

Wodnych w Czarnkowie z/s w Śmieszkowie. Zwycięska  oferta obejmuje kwotę 

1.596.900,62 zł brutto, a termin realizacji zadania ustalono na 10 miesięcy licząc od dnia 

podpisania umowy. Zakres prac obejmuje  budowę jezdni z kostki typu pozbruk 

o szerokości 5,0 m wraz z obustronnymi poboczami o szerokości 0,75 m, budowę zjazdów 

do działek budowlanych sąsiadujących z pasem drogowym wraz z chodnikami – dojściami 

do istniejących furtek, wykonanie wyposażenia technicznego: odwodnienia drogi – 

kanalizacji deszczowej wraz z wpustami deszczowymi wyposażonymi w osadniki 

z włączeniem projektowanej kanalizacji w istniejącą kanalizację w ul. Polnej oraz kanału 

technologicznego. Na realizację tej inwestycji Gmina Lubasz uzyskała dofinansowanie 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w wysokości 60% kosztów kwalifikowalnych 

zadania. 

Jak co roku we wrześniu odbyły się zebrania wiejskie. Miały one za cel przede wszystkim 

rozdysponowanie przez mieszkańców sołectw środków finansowych z funduszu sołeckiego 

oraz środków wypracowywanych przez sołectwo w ramach planu rzeczowo – finansowego 

na następny rok. Niektóre z sołectw zmieniły także bieżący fundusz sołecki – na rok 2023. 

Zgodnie z zapisami ustawy o funduszu sołeckim wnioski sołectw kierowane do wójta 

odnośnie funduszu sołeckiego musiały zostać złożone najpóźniej do 30 września. 

Oczywiście ostateczna decyzja co do przyjęcia wniosków sołectw leży w gestii rady gminy. 

Tematyka zebrań to nie tylko finanse ale i inne ważne sprawy dla sołectwa i lokalnej 

społeczności. Zebrania odbyły się we wszystkich miejscowościach Gminy.  

Kulisy kultury to program, dzięki któremu instytucje kultury w naszym regionie mogą 

uzyskać wsparcie finansowe na realizację zadań, polegających na poprawie i rozwoju 

infrastruktury kulturalnej. Jednym z beneficjentów drugiej edycji programu jest Gmina 



Lubasz. Dzięki dofinansowaniu w wysokości 130.000,00 zł z budżetu samorządu 

województwa wielkopolskiego prowadzimy  remont amfiteatru w Lubaszu. W ramach 

zadania wymieniona została rozdzielnia prądu, która jest kluczowa dla działalności 

Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu oraz prowadzenia działań kulturalnych w lubaskim 

amfiteatrze. Wymiana polegała na demontażu tablic bezpiecznikowych i licznikowych, 

ułożeniu nowego okablowania w ziemi, montażu układu pomiarowego, montażu złącza 

kablowego z pomiarem, szafek  złącza kablowego i rozdzielni budowlanej. Ten zakres prac 

wykonywała firma HYGAR. Fizycznie prace są ukończone, ale trwa procedura przyłączania 

związana z ENEĄ. Drugi zakres obejmuje remont amfiteatru. Wymieniona zostanie 

nawierzchnia sceny. Skuta została obecna posadzka wykonana z betonu, a następnie 

wykonana będzie nowa pokryta gotową mieszanką antypoślizgową tworzącą trwałe, 

równomierne, chropowate wykończenie, odporną na kontakt z olejami smarnymi, paliwami, 

benzyną itp. Wykonany zostanie podjazd do amfiteatru oraz poręcze. Ściany amfiteatru 

zostaną wyszpachlowane, odmalowane, elementy drewniane uzupełnione i odmalowane. 

Łączna wartość zadania wynosi 219 110,00 zł, wsparcie z  samorządu województwa 

wielkopolskiego to 130.000,00 zł. Różnicę kwot pokrywa Samorząd Gminy Lubasz.  

Prace remontowe  zakończą się do 31.10.2023r. 

Trwają intensywne prace nad realizacją zadań drogowych zaplanowanych w tegorocznym 

budżecie gminy. Nie wszystkie zadania można było wdrożyć zgodnie z wcześniejszymi 

zamierzeniami. Zaplanowany remont ulicy Widokowej w Dębem ze środków funduszu 

sołeckiego oraz środków własnych oraz droga w Kamionce na Dulinowo dofinansowana  

z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych otrzymały sprzeciw Starostwa 

Powiatowego co do realizacji na zasadzie zgłoszenia. Należy opracować pełną 

dokumentacje projektowo- kosztorysową oraz uzyskać pozwolenia na budowę, by móc 

ogłosić przetarg oraz zapytanie ofertowe. Zlecenia na te dokumenty zostały ulokowane 

 i prace projektowe są prowadzone. Rozstrzygnięty został przetarg na budowę boisk 

sportowych w Lubaszu i Miłkowie. Po przeprowadzeniu postępowania przetargowego, 

zaplanowano podpisanie umowy z wyłonionym zwycięzcą -Sławomir Lisiewicz Zakład 

Produkcyjno – Handlowo – Usługowy z siedzibą w Stróżewie, który zadeklarował realizację 

projektu za 4.954.931,53 zł brutto. W przetargu startowały 3 firmy, z których jedna została 

odrzucona ze względu na niespełnienie warunków specyfikacji  zamówienia. 

Otrzymaliśmy kolejne granty z rządowego programu POLSKI ŁAD na ochronę zabytków. 

Zostaną one przeznaczone na odwilgocenie fundamentów i elewacji ścian kościoła  

w Lubaszu, remont dachu na Szkole Podstawowej w Kruczu oraz na obiekcie przedszkola  

w Miłkowie. Ogłoszono wyniki naboru. Kolejnym krokiem jest wstępna promesa 

inwestycyjna. Na wyłonienie wykonawców mamy rok czasu. 

Teren gminy Lubasz, a w szczególności miejscowości Klempicz historycznie kojarzy się  

z budową elektrowni atomowej. W ostatnim czasie odżyły dyskusje na temat realizacji  

w Polsce projektów związanych z energetyką jądrową tj. budową małych reaktorów 

jądrowych. W tym kontekście pojawia się także i nasz Klempicz. Dotychczasowe działania  

to bardzo wstępna analiza ewentualnej przydatności terenów do realizacji tego rodzaju 

przedsięwzięcia. Z informacji medialnych wynika, że na terenie Polski rozważanych jest 

wiele innych potencjalnych lokalizacji dla małych elektrowni jądrowych, a niektóre projekty 

są już zaawansowane. Powszechnie wiadomo również, że jeden z zainteresowanych 

podmiotów tj. spółka KGHM Polska Miedź S.A. uzyskała w Ministerstwie Środowiska  



i Klimatu tzw. decyzję zasadniczą dla terenu gminy Lubasz oraz gminy Wieleń. Decyzja ta 

jest wydawana na podstawie ustawy z dnia 29 czerwca 2011 r. o przygotowaniu i realizacji 

inwestycji w zakresie obiektów energetyki jądrowej oraz inwestycji towarzyszących. 

Wydanie takiej decyzji oznacza akceptację władz dla danego projektu inwestycyjnego, lecz 

jest to jedynie wstęp do dalszych prac badawczych i projektowych oraz podstawa do 

ubiegania się o uzyskanie decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji w zakresie budowy 

obiektu energetyki jądrowej oraz innych decyzji niezbędnych do przygotowania, realizacji  

i funkcjonowania tej inwestycji. Należy podkreślić, że w kręgu zainteresowań inwestorów są 

tereny w rejonie Klempicza, lecz nie jest jeszcze znana dokładna potencjalna lokalizacja 

ponieważ zdecyduje o tym wiele czynników m.in. wyniki badań geofizycznych i innych. 

Jednak zanim do nich dojdzie przeprowadzone zostaną szerokie konsultacje społeczne 

zorganizowane przez nasz samorząd z aktywnym udziałem potencjalnego inwestora. Jeszcze 

w miesiącu październiku planowane są pierwsze spotkania i prelekcje na temat 

proponowanej technologii, zakresu koniecznych do przeprowadzenia prac, potencjalnych 

szans i zagrożeń i wielu innych aspektów związanych z potencjalną budową małej 

elektrowni jądrowej. 

Intensywnie przygotowujemy się do wypracowania projektu budżetu gminy na rok 2024. 

Planuje się wzrost dochodów gminy z tytułu najmu, dzierżawy oraz podatków i opłat 

lokalnych o około 10% przy wzroście maksymalnym na poziomie 15%.  Wydatki bieżące, 

które zawarte zostaną w projektowanej uchwale budżetowej  na 2024 rok przeliczone 

zostaną z około 10% wzrostem (średnioroczny wzrost towarów i usług konsumpcyjnych 

wynosi 6,6%). Zakłada się 12,3% wzrostu płac nauczycieli oraz 10% pozostałych 

pracowników. 

Z zadań  inwestycyjnych, jakie wstępnie przewidziano do realizacji w 2024 roku      

wymienić należy m.in.:  

 Przebudowa ul. Ogrodowej w Lubaszu,  

 Przebudowa sieci wodociągowej w Lubaszu jako kontynuacja inwestycji z lat 

poprzednich z pierwszego wsparcia dla gmin popegeerowskich, 

 Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek, zbiornika 

retencyjnego w miejscowości Sławienko oraz drogi gminnej w miejscowości 

Miłkowo, 

 Budowa sieci wodociągowej do m. Dębe, Krucz, przebudowa sieci wodociągowej              

i modernizacja SUW w Stajkowie i budowa stacji podnoszenia ciśnienia                                

w m. Sławienko, 

 Budowa żłobka w Lubaszu – program Maluch plus, 

 Modernizacja i budowa boisk sportowych w Lubaszu i Miłkowie,  

 Poprawa usług społecznych poprzez modernizację infrastruktury społecznej  

w Lubaszu, 

 Remont zabytkowego budynku starej szkoły w miejscowości Goraj. 

Mieszkaniec naszej Gminy Pan Edmund Cichowicz wydał publikacje książkową  pt. "Lubasz 

miejscem historycznym". To bardzo dobry historyczny materiał promocyjny, w którym 

partycypowaliśmy finansowo. Publikacje można nabyć składając zamówienie w bibliotece. 

W związku z obchodami jubileuszu 20 - lecia współpracy Gminy Lubasz i niemieckiej Gminy 

Sottrum, w dniach 24-28 sierpnia mieliśmy zaszczyt gościć delegację gości z Niemiec, 

na czele z Panem burmistrzem Holgerem Bahrenburgiem. Wizyta rozpoczęła się od 



uroczystej sesji Rady Gmin Lubasz podczas, której Państwo radni podjęli uchwałę o przyjęciu 

stanowiska Rady Gminy w związku z 20-tą rocznicą podpisania umowy o współpracy 

pomiędzy Gminą Lubasz w Polsce a Gminą Sottrum w Niemczech. Podczas tej sesji podjęli 

radni również uchwałę dotyczącą wyrażenia woli nawiązania współpracy ze społecznością 

Gminy Sauveterre -DE-GUYENNE we Francji. Delegacja z tej Gminy miała być również 

obecna na sesji, niestety odwołane loty samolotowe pokrzyżowały plany. Łączyliśmy się 

jednak z Gminą Sauveterre -DE-GUYENNE poprzez łącza internetowe. Drugiego dnia 

wizyty burmistrz gminy zbiorczej Sottrum spotkał się z pracownikami Urzędu Gminy 

oraz odbył krótką wizytę po naszej gminie. Pozostała część delegacji odwiedziła w tym czasie 

Centrum Promocji Lasów Państwowych w Goraju-Zamek, siedzibę firmy PLASTMET, 

Szkołę Podstawową w Lubaszu, siedzibę OSP Lubasz oraz Edukację Lubasz. Dzień 

zakończył się spotkaniem z organizacjami wiejskim w siedzibie Spółdzielni Produkcji Rolnej 

w Sławnie. Dzięki gościnności Pana Romana Nowackiego oraz Kół Gospodyń Wiejskich 

w Sławnie, Prusinowie, Kamionce i Sokołowie nasi goście mieli okazję spróbować lokalnych 

potraw. Wieczór umilał gościom koncert skrzypcowy w wykonaniu Pana Tomasza 

Żelaśkiewicza. Sobota była dniem przeznaczonym na zwiedzanie Poznania. Niedziela 

rozpoczęła się spacerem po Czarnkowie, a zakończyła się udziałem delegacji w dożynkach 

gminno-parafialnych. Nasi goście byli bardzo zainteresowani tradycjami związanymi 

z pleceniem wieńców dożynkowych, dekoracjami dożynkowymi wsi, a także stanem 

tegorocznych plonów. Wizyta delegacji z Niemiec zakończyła się w poniedziałek rano 

spotkaniem w Urzędzie Gminy w Lubaszu.  

Miniony czas był intensywnym okresem pod względem organizacji imprez plenerowych  

i integracyjnych. Na uwagę zasługują: 

- Piknik Rodzinny na placu zabaw na osiedlu Górczyn w Lubaszu. Była wysoka frekwencja, 

a na zaproszenie mieszkańców osiedla, odpowiedziała cała społeczność gminna. Na terenie 

placu znajdują się elementy siłowni zewnętrznej, trampoliny, zjeżdżalnie, boisko z bramkami. 

Na potrzeby organizowanego Pikniku Rodzinnego, pojawił się dmuchany zamek, a dzięki 

mieszkańcom osiedla i współorganizatorom przepyszna strefa gastronomiczna.  Z myślą 

o uczestnikach przeprowadzone zostały konkurencje i rozgrywki sportowe. Mnóstwo radości 

dostarczył mecz piłkarski, wyścigi, konkurs rzutów karnych i żonglerki, a także rodzinna 

zabawa w bulle, 

-  15 września  po raz kolejny nad jeziorem Dużym w Lubaszu odbyło się „Spotkanie 

Integracyjne dla Osób Niepełnosprawnych” z powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego pod 

hasłem przewodnim „Wózki na pokład”. Spotkanie miało na celu pokazanie, że osoba 

„sprawna inaczej” może wyruszyć w piękny rejs  drogą wodną, 

-  w dniu 17 września 2023 r. w Sokołowie miał miejsce zrzut spadochronowy na pamiątkę 

zrzutu jaki odbył się 7 września 1944 r. Uroczystości rozpoczęły się złożeniem wiązanek 

kwiatów pod pomnikiem spadochroniarzy w Sokołowie, przy którym znajduje się też tablica 

upamiętniająca Państwo Franciszkę i Józefa Furman. Po złożeniu kwiatów  rozpoczął się 

piknik okolicznościowy przy świetlicy wiejskiej w Sokołowie. Na uczestników czekał 

poczęstunek, grupa rekonstrukcyjna, a dla najmłodszych zamki dmuchane, 

- z  okazji 160-tej rocznicy wybuchu Powstania Styczniowego prezydent Andrzej Duda 

zaproponował do wspólnego czytania powieść Elizy Orzeszkowej „Nad Niemnem”. W naszej 

Gminie „narodowe czytanie” odbyło się  przed budynkiem Biblioteki Publicznej im. ks. 

Antoniego Ludwiczaka, 

- piękne wieńce, wspólna modlitwa dziękczynna, ustrojony korowód, muzyczne i kulinarne 

atrakcję, loteria fantowa i zabawa taneczna. Właśnie w taki sposób mieszkańcy wspólnie 

z rolnikami świętowali doroczne Święto Plonów. Na wysokości zadania stanęli sołtysi i cała 

społeczność gminna. Starostami dożynkowymi w tym roku byli pani Agnieszka Barłożek 

i Zbigniew Magdziarz, a trud organizacyjny przy wsparciu Samorządu, spoczywał na wsiach 



sołeckich Nowina i Lubasz. Podczas tegorocznych dożynek, które odbyły się 27 sierpnia 2023 

r. w lubaskim amfiteatrze rozstrzygnięte zostały następujące konkursy: 

- Piękna wieś zasługą jej mieszkańców na 2023 rok, 

- Najpiękniejszy wieniec dożynkowy, 

- Najpiękniejszy korowód dożynkowy, 

- Wystrój dożynkowy wsi. 

Konkursy, piękna wieś zasługą jej mieszkańców oraz wystrój dożynkowy wsi oceniany był 

przez komisję w składzie:  Pani Alicja Kaźmierczak, Pan Andrzej Macyszyn, Pan Paweł 

Borowiak i Pani Katarzyna Fiałkowska w dniu 25 sierpnia br. 

Komisja przyznała następujące miejsca i punkty: 

„ Piękna wieś zasługą jej mieszkańców” 

I miejsce  Sławno - 15 punktów 

II miejsce Sokołowo – 14 punktów 

III miejsce Miłkowo i Nowina – 13 punktów 

IV miejsce Stajkowo -  12  punktów 

V miejsce  Lubasz.- 11 punktów 

VI miejsce  Antoniewo, Kamionka, Krucz, Kruteczek, Klempicz  – 10 punktów 

VII miejsce  Prusinowo, Bzowo- Goraj, Jędrzejewo – 9 punktów 

VIII miejsce Dębe – 8 punktów. 

  

„Wystrój dożynkowy wsi” 

1 miejsce Nowina -  15 punktów 

II miejsce Sokołowo – 14  punktów 

III miejsce Antoniewo i Miłkowo – 13 punktów  

IV miejsce Prusinowo  – 12 punktów 

V miejsce  Klempicz - 11 punktów 

VI miejsce Lubasz i Stajkowo, Jędrzejewo i Kamionka   – 10 punktów 

VII miejsce Sławno i Krucz – 9  punktów 

VIII miejsce Bzowo - Goraj  - 8 punktów 

Wsie Kruteczek i Dębe  nie brały udziału w konkursie. 

Konkursy na najpiękniejszy wieniec dożynkowy oraz najpiękniejszy  korowód dożynkowy 

oceniała komisja w składzie: Pani Dorota Bilska, Pani Justyna Przybył i Pan Andrzej 

Macyszyn 

„Najpiękniejszy wieniec dożynkowy” 

I miejsce i nagrodę w kwocie: 1.200,00 zł  sołectwo  Nowina 

II miejsce i nagrodę w kwocie: 800,00 zł  sołectwo  Antoniewo 

III miejsce i nagrodę w kwocie: 600,00.zł  sołectwo Krucz 

IV miejsce i nagrodę w kwocie: 500,00 zł sołectwo  Bzowo - Goraj 

V miejsce i nagrodę w kwocie: 400,00 zł sołectwo  Dębe 

VI miejsce i nagrodę w kwocie:  350,00 zł sołectwo  Miłkowo 

Pozostałe sołectwa tj. Jędrzejewo, Sokołowo, Kamionka, Klempicz, Lubasz, Prusinowo, 

Sławno, Stajkowo otrzymują nagrody po 300,00 zł za udział w konkursie. 

„ Najpiękniejszy korowód dożynkowy” 

I miejsce Lubasz - 15 punktów 

II miejsce Sokołowo – 14 punktów 

III miejsce Miłkowo – 13 punktów 

IV miejsce Stajkowo, Klempicz, Nowina - 12 punktów 

V miejsce Jędrzejewo - 11 punktów 

VI miejsce Sławno – 10 punktów 

VII miejsce Kamionka – 9 punktów 



VIII miejsce Antoniewo, Bzowo -Goraj, – 8 punktów 

IX miejsce Krucz, Dębe – 7 punktów 

X miejsce Prusinowo – 6 punktów  

- jubileusz Złotych Godów był okazją do uhonorowania "Medalem Za Długoletnie Pożycie 

Małżeńskie" nadawanym przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w dowód społecznego 

uznania dla trwałości małżeństwa. Tegoroczna uroczystość odbyła się 09 sierpnia 2023 roku 

w Zajeździe Meteor  w Lubaszu, gdzie odznaczono 16 par małżeńskich, które zawarły 

związek małżeński w 1972 roku. Wszystkim parom małżeńskim serdecznie gratulujemy 

wspaniałej rocznicy ślubu  oraz życzymy długich i pogodnych lat życia, spełnienia wspólnych 

marzeń, sił witalnych do pokonywania trudów życia. Niechaj los Wam sprzyja, niosąc 

powodzenie”. 

 

Do sprawozdania radni nie wnieśli zapytań. 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji Rady 

Gminy w dniu 03 października br. i dlatego po uzgodnieniach projekty uchwał przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

Ad 2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

ad 1) wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na 

opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LVIII/436/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) zmiany statutu sołectwa Antoniewo 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 



Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany statutu sołectwa Antoniewo.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LVIII/437/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) zmiany statutu sołectwa Nowina 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany statutu sołectwa Nowina.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LVIII/438/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) zmiany uchwały Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Lubasz z dnia 20 lutego 2023r w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu na zorganizowanie 

publicznego transportu zbiorowego 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 



Głosowano w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Lubasz z dnia 

 20 lutego 2023r w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - 

Trzcianeckiemu na zorganizowanie publicznego transportu zbiorowego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LVIII/439/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek poinformowała radnych, że w związku z otrzymaną informacją 

o wydatkach oświatowych( dotacja) – nagrody dla nauczycieli z okazji 250 rocznicy utworzenia 

Komisji Edukacji Narodowej w kwocie 121.135,50 zł należało zmienić uchwałę budżetowa  

i uchwałę WPF. 

 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Michał 

Stawujak, Lucyna Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr LVIII/440/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-2036 

 

Ostatni projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek, odczytała projekt. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 



 

Głosowano w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-

2036.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Michał Stawujak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, wstrzymuje się  1, 

nieobecnych 2. Uchwała nr LVIII/440/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 3. Wolne głosy i wnioski. 

 

Sołtys wsi Kruteczek - odczytał pismo( wniosek o informacje publiczną), które przekazał do 

sekretariatu Urzędu Gminy i zadekretowane zostało do pracowników merytorycznych wg. 

właściwości do udzielenia odpowiedzi na zadane pytania w tym piśmie. Przekazał także 

informacje na temat stanu dróg w sołectwie Kruteczek, braku znaków drogowych, o łataniu dziur 

w drogach gminnych przez pracowników gospodarczych, o wykaszaniu poboczy i usunięcia 

wystających gałęzi. Powiedział również o nadaniu imienia Sali wiejskiej w Kruteczku im. Adama 

Słodowego, które nadano podczas zebrania wiejskiego w dniu 15 września 2023 roku. 

radny Kazimierz Wicher – podziękował sołtysowi wsi Kruteczek  za troskliwą opiekę nad 

mieszkańcami jednocześnie informując, że to radni decydują jak dzielić budżet gminny, 

uwzględniając przy tym, że nie tylko w gminie jest jedno sołectwo. 

Wójt Gminy   - po wypowiedzi sołtysa wójt prosił go, aby podczas swojej wypowiedzi nie 

krytykował osób, ma być także obiektywny do osób, których nazwiska podawał podczas swojej 

wypowiedzi. 

 

Ad 4. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady LVIII sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:32. 

                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz 

                                                                             Żaneta Andrzejewska                                                                                                                     

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


